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 חברים יקרים, 

 

 התייקרויות המדדים אל מול מדד תשומות הבניה הנדון: 

בעקבות המשבר    לטיפול בכל הכלים העומדים לרשותה,     תופועללנושא  ההתאחדות מודעת היטב   ✓

 המתמשך בנושא ההתייקרויות כתוצאה מהקורונה שהוחרף עקב המלחמה באוקראינה.

מול החשב הכללי במשרד האוצר וחברות התחבורה, כך שפרויקטים  רבות  במהלך הקורונה פעלנו   ✓

  7.5.2.2יצאה הוראת תכ"ם    חדשים יוצמדו למדד תשומות הבניה כבר מהיום הראשון. בנושא זה 

באפריל   לנוחיותכם(  2020עוד  בזאת  התחבורה  )מצורפת  חברות  מול  קו  יישרה  וההתאחדות   ,

 השונות כך שמכרזים יוצמדו למדד מהיום הראשון. 

בנוסף, נעשית עבודה משמעותית מול הלשכה המרכזית לסטטיסטיקה לעדכון המשקלים במדד.   ✓

 .2023, והעדכון הבא צפוי להיות ב2011-ת הייתה בהפעם האחרונה שבה עודכנו המשקולו

, יצאה  מול החשב הכללי במשרד האוצר  בפברואר האחרון, לאחר מאמצים רבים של ההתאחדות  ✓

( בפרויקטים ממומנים ע"י  4%שמאפשרת להצמיד למדד )בשינוי מעל    )מצ"ב (  1.4.6הוראת תכ"ם  

 משרדי הממשלה ומבוצעים ע"י הרשויות המקומיות.  

  לצורך ביצוע עבודה   .BDO Consulting Group ltdחדות בשיתוף עם הקרן שכרה את משרדי  ההתא ✓

בעקבות   שאת  ביתר  )שהתגבר  הקורנה  משבר  השפעת  את  העבודה  למזמיני  שתמחיש  מעמיקה 

המשבר במזרח אירופה( על קבלני התשתיות והבניה החוזית. העבודה נעשתה על גבי מספר חודשים  

בים בכדי לשקף לגופים הרגולטורים את מצב הדברים לאשורו ובכדי לקדם  והושקעה בה מאמצים ר

מנ להטמעת  בנוגע  שיח  בגין  גמולם  ובחוזים  במכרזים  פיצוי  הבטחת  שעניינם  מוסדרים  נונים 

 ההתייקרויות החריגות הנובעות ממשברים בינ"ל אלו. 
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בגין   ✓ לפיצוי  הוק  אד  פיתרון  מציאת  לצורך  שעבר  שבוע  בתחילת  האוצר  שר  אל  פנינו  בנוסף 

ההתייקרויות במכרזים קיימים ומנגנון הצמדה נכון יותר למכרזים חדשים. בעקבות פנייתנו נעשה  

במשק   המובילות  החברות  של  ייצוג  הבאנו  אליה  הכללי,  החשב  עם  את  פגישה  להבהיר  מנת  על 

 . המתרחש בענף הקבלנותמשבר  של ה עוצמתו 

,  קשב רב לבעיות שהועלו ולפתרונות המוצעים הקשיב  הפגישה התקיימה ברוח טובה, והחשב הכללי  

 , תוך המשך הפעלת לחצים . לתשובתו ולפעולות שינקטו על ידו אנו ממתינים

  מכרזים עתידיים ולא הצמדות עבור  הגישה הקיימת במשרדי הממשלה, בשל נושאי תקציב, היא   ✓

פיצוי לפרויקטים קיימים. זוהי הגישה החולשת בכל מגזרי השוק, ואנו משקיעים מאמצים רבים  

אנו ממשיכים לפעול במרץ כדי למצוא פתרונות לפרויקטים קיימים הסובלים מהמשברים    לשנותה.

והבעיות בשרשראות ההספקה.  בנוסף אנו ממשיכים לפעול מול כלל מזמיני העבודה   העולמיים 

 לרבות השלטון המקומי להסדרה של הנושא.  הממומנים

הציבורי, להסברת חומרת המצב, הדרישות  התאחדות הקבלנים פעלה רבות להעלאת הנושא לשיח   ✓

בשטח. הקבלנים  עמדת  והבאת  החלטות  ומקבלי  הממשל  חלקי    מגורמי  מקבץ  עם  קליפ  מצורף 

 : מהעשייה בתקשורת בחודש וחצי האחרונים בנושא מדד תשומות הבנייה

https://youtu.be/xWxnatlIU2w  
 

 זוהי שעה לא פשוטה שעוברת על כל חברנו ואנחנו ממשיכים בכל הכוח לפעול עבורכם. ✓

 

 בברכה,

 
  

https://youtu.be/xWxnatlIU2w
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